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MØTEBOK 
Årsmøte i Agder Venstre 

(og Vest-Agder V og Aust-Agder V)  

10. februar 2018 
Scandic Hotel Bystranda, Kristiansand 



Møtebok for Agder Venstre 

Møtebok for Vest-Agder Venstre 

Møtebok for Aust-Agder Venstre 

DAGSORDEN 

Lørdag 10. februar 

10.00  Velkommen og konstituering.  

10.30-12.00 Politisk foredrag og generell politisk debatt. Innledning ved  

  visepresident og stortingsrepresentant Abid Q. Raja. 

12.00-12.30 Evaluering av valgkampen 

12.30-12.45 Politiske uttalelser 

12.45-13.00 Fylkessammenslåing, 

13.00-14.00 Lunsj 

14.00-14.45 Årsmøte i Aust-Agder Venstre og Vest-Agder Venstre 

  med årsmelding, regnskap valg med mer. 

14.45-15.00 Pause 

15.00-15.45 Årsmøte i Agder Venstre med årsmelding, regnskap 2017, budsjett 

  2018, kontingent 2019, vagl av styre, opplæringsutval, revisorer,  

  landsmøteutsendinger 

15.45-16.45 Politiske uttalelser og eventuelt innkomne saker (frist 7. februar 2018) 

16.45-17.30 Avslutning  
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ÅRSMØTE AGDER VENSTRE 
ÅRSMØTESAK 1: Godkjenninger av innkalling og sakliste. 

       Forslag til vedtak: Innkalling og sakliste godkjennes 

ÅRSMØTESAK 2: Konstituering  
a. Møteledere 
Forslag til vedtak: Anne Margrethe Larsen, Pål Koren Pedersen. 

b. Referenter  
Forslag til vedtak: Jan Kløvstad 

c. Tellekorps  
Forslag til vedtak:  

d. Protokollunderskrivere  
Forslag til vedtak: 

e. Fullmaktsnemnd 
Forslag til vedtak: Jan Kløvstad  

f. Valg av redaksjonsnemnd  
Forslag til vedtak: Ingvild W. Thorsvik, Dag Vige, Lisbeth Handegard og Arnt Gunnar             
Tønnessen. 

ÅRSMØTESAK 3:  Generell politisk debatt. Innledning  ved stort repr. Abid Q. Raja.  
ÅRSMØTESAK 4:  Evaluering av valgkampen v /Petter Toldnæs. 

ÅRSMØTESAK 5:  Årsmelding 2017 Agder Venstre og sideorganisasjonene 

ÅRSMØTESAK 6:  Årsmeldingar fra fylkestingsgruppene i separate årsmøter. 
ÅRSMØTESAK 7:  Regnskap 2017 
ÅRSMØTESAK 8:  Kontingent 2019  
ÅRSMØTESAK 9:  Budsjett 2018 

ÅRSMØTESAK 10:  Fylkessammenslåing.  

ÅRSMØTESAK 11.  Separate årsmøter for Vest- Agder Venstre og Aust-Agder 
Venstre 
ÅRSMØTESAK 12:  Valg 

a. fylkesstyre,  b: studienemd, c: nominasjonsnemd,  
d: programnemnd, e: utsendingar til LM, f: revisorer 

ÅRSMØTESAK 13:  Politiske uttalelser. Frist innsending: onsdag 7. februar. 
ÅRSMØTESAK 14:  Innkomne saker. Frist innsending: nsdag 7. februar  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ÅRSMØTESAK 4: Valgkampevaluering 
 
Valgkampen i 2017 har vært ekstremt krevende, spesielt med tanke på å få engasjert 
mer enn kjernen i de ulike lokallagene. Venstre kommer nok til å møte på lignende 
valgkamper med taktiske og politiske posisjoner som vil gjøre det vanskelig å 
engasjere bredt i organisasjonen. Derfor kommer det noen tips og erfaringer for å få 
brukt mest mulig ressurser på operativt arbeid framover. 

Skolevalg 
Skolevalgene er et lyspunkt med framgang i Kristiansand sammenlignet med sist, 
samme utvikling i Farsund og Grimstad. Totalt sett noe nedgang, men omtrent på 
nivå med de to siste valgene i Agder. 

Stortingsvalget 
Kristiansand, Vennesla og Lillesand er de eneste store kommunene som holder 
stand sammenlignet med sist valg. Jevn nedgang i de fleste kommunene. Grimstad 
og Arendal har dårligere valg enn forventet, Aust-Agder blir mye dårligere enn 
målinger skulle tilsi. Vest-Agder gjør det relativt sett bra sammenlignet med tidligere 
valg. 

Valgresultat, Aust-Agder 

Partinavn
Antall 
stemmer

%-vis 
oppslutnin
g

Endring siste 
stortingsvalg

Endring siste 
fylkestingsvalg

Høyre 16 614 25,6 % -0,3 pp 5,4

Ap 16 481 25,4 % -2,6 pp −6,3

FrP 11 195 17,3 % -0,6 pp 5,2

KrF 6 352 9,8 % -1,4 pp −2,6

Senterpartiet 5 385 8,3 % 3,8 pp 1,2

SV 2 562 4,0 % 1,3 pp 1,1

Venstre 2 121 3,3 % -1,5 pp −1,9

MDG 1 676 2,6 % 0,6 pp −0,8

Rødt 807 1,2 % 0,7 pp 0,1

De Kristne 470 0,7 % -0,6 pp −0,3
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Valgresultat, Vest-Agder  

Når man ser på de ulike kommunene kommer Lillesand og Kristiansand forholdsvis 
godt ut sammenlignet med kommunene ellers. I likhet med landet ellers må vi 
konstatere at vi har en jobb å gjøre fram mot lokalvalget i 2019 med å levere bedre 
resultater, spesielt utenfor Kristiansandregionen. 

Det bør vurderes å kjøpe inn målinger for de tre største byene, dersom mediene 
ikke publiserer dette. Det dårlige resultatet i Grimstad og Arendal kom 
overraskende, og dersom vi hadde fått pekepinn på dette tidlig i valgkampen kunne 
vi jobbet mer målrettet mot disse kommunene. 

Organisering  
Hva lyktes vi med? Flere går dørbank, og det kan man trekke med seg inn i neste 
valgkamp. Det er en viss sammenheng mellom dørbank og valgresultat. 

Hva lyktes vi ikke med?  
Ressursallokering. Få opp en forståelse av at ressurser i et lag kan være bedre brukt 
andre steder f.eks at en person står på stand i Kristiansand istedenfor Songdalen 
hvis det ikke er grunnlag for stand i den kommunen. Det er viktig å ha aktivitet 
overalt, men hvis det er mulig å flytte ressurser er det viktig å være obs på hvor man 
har stort potensiale. Medlemsmassen kunne vært mer mobil for å sikre mer trøkk i 
områder med høyt potensiale, og det bør gjøres en grundig vurdering hvor trykket 
skal settes inn neste gang.  

Partinavn
Antall 
stemmer

%-vis 
oppslutnin
g

Endring siste 
stortingsvalg

Endring siste 
fylkestingsvalg

Høyre 28 146 27,9 % 0,4 pp 5,2

Ap 21 238 21,0 % -2,8 pp −4,6

FrP 17 284 17,1 % -1,2 pp 5,4

KrF 12 747 12,6 % -1,2 pp −4,5

Senterpartiet 6 542 6,5 % 3,4 pp 1,2

SV 4 333 4,3 % 1,7 pp 1,7

Venstre 3 654 3,6 % -0,7 pp −0,5

MDG 2 911 2,9 % 0,6 pp −1,2

Rødt 1 376 1,4 % 0,9 pp 0,3

De Kristne 793 0,8 % -1,2 pp −0,6
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Engasjere bredt. Det er dessverre for få som er kontinuerlig med gjennom hele 
valgkampen og ikke bare den korte. Vi er svært avhengige av enkeltpersoner, det 
sliter på dem og gjør at vi har lite å gå på ved sykdom og lignende. 

Får aldri opp et godt kontinuerlig arbeid i valgkamputvalget. Leder evner ikke å 
delegere oppgaver effektivt, vanskelig å gi arbeidsoppgaver videre til nye folk. 
Allikevel gjør valgkamputvalget mye godt arbeid, men det er mer basert på 
forespørsler fra valgkampsjef og toppkandidater framfor kontinuerlig arbeid. Må 
opprette større arbeidsdeling fra dag 1, f.eks skriveansvarlig osv og gi oppgaver 
med en gang. 

Avklare forventninger til listekandidatene tidligere. Ha større oversikt over 
kalenderene til alle for å sikre mer sømløs fordeling av oppgaver. 

Valgkampsjef bør ikke ha et så stort ansvar for gjennomføring av skolevalg som i 
denne omgangen, man bør ha tettere dialog med Unge Venstre lokalt og nasjonalt 
om behov for støtte.  

Fylkeslaget bør i større grad kjøpe inn et lager, dele ut og kreve inn penger fra 
lagene som har rammer til å gi. Må ikke vente for lenge med å fotografere 
kandidater, gjerne i april/mai. 

De siste ukene før valget var det førstekandidaten alene som drev valgkamp på 
fulltid pga. sykdom og studier, og det var svært krevende. Det er viktig at 
valgkamputvalget står klar i tilfelle slike situasjoner oppstår. 

VHO hadde engasjert kampanjerådgiver som skulle jobbe med Rogaland, Agder og 
Telemark, men fra vår side skulle vi gjerne sett at denne ressursen kunne kobles på 
dag-til-dag-arbeidet for å bistå toppkandidatene og hjelpe til med å få oppslag i 
små og store medier. 

Politisk 
Hva lyktes vi med? 
Vi profilerte oss tydelig som liberale i sammenheng med nazidemonstrasjon og 
Skeive sørlandsdager. Jobber godt med å skape eierskap til næringsliv og miljø, 
men vi når aldri helt gjennom. 

Vi fikk også mange fine oppslag i medier og sosiale medier i forbindelse med besøk, 
men vi slet med å komme på generelt i mediene - spesielt i regionavisene. 

Hva lyktes vi ikke med?  
Vi snubler i noen viktige øyeblikk som kunne tegnet oss som et bedre alternativ til 
Høyre, f.eks i saken om statlige arbeidsplasser. Har kanskje et for lite appellerende 
prosjekt, trenger saker som engasjerer og som vi har troverdighet på. Tog selger 
ikke like godt som sist. Lite troverdighet på barnefattigdom. 
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Kritikk fra lokallag 

Vi leverte ikke ut brosjyrer og slikt tidlig nok. Her må vi neste gang planlegge 
uttransportering bedre og være tidligere ferdig med materiell. 

Har fulgt opp Evje for dårlig. Ansvarspulverisering på en rekke fronter, og 
valgkampsjef må følge bedre opp for å sikre at lista møter på alle forpliktelser.  

Samtidig må vi være tydelige på hva vi forventer av lokallag og spille inn til VHO hva 
de kan forvente. Lokallagene er litt for dårlige på å respondere på mail fra Venstre 
nasjonalt, mens VHO nok har for store forhåpninger. 

Petter og Jacob. 
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ÅRSMØTESAK 5: Årsmelding Agder og sideorganisasjoner  
Styret 
Styret ble valgt for to år på fylkesårsmøtet i 2016 og har bestått av:  
Leder: Torunn Sandvand, Kristiansand 
1. nestleder: Sara Sægrov Ruud, Risør 
2. nestleder: Jacob Haugmoen Handegard, Kristiansand * 
Stein Inge Dahn, Mandal 
Sissel Nytun, Grimstad 
Ole Morten Vegusdal, Birkenes 
Hans Olav Omnes, Valle  

Jan Kløvstad, Arendal og Beate M. Johnsen, Farsund har møtt i styret som 
representanter for Fylkestingsgruppene. 

Varamedlemmer 
1. Tone Vareberg, Lillesand  * 
2. Helge Sten Thorbjørnsen, Farsund/Anne Margrethe Larsen , Flekkefjord* 
3. Cathrine Høyesen Hall, Arendal  
4. Per Olav Skutle, Lindesnes  
5. Kenneth Bækken Nørve, Kristiansand  

* Jacob har ikke møtt i styret siden sommeren 2017 pga flytting til utlandet. 
*Tone Vareberg har møtt fast i styret etter at Jacob flyttet. 
* Anne Margrete Larsen erstattet Thorbjørnsen som ønsket å fratre pga helse.  

Jan Kløvstad sluttet som fylkesekretær 1. juli for å gå over i annen stilling. 
 
Revisorer 
Hans Petter Mjølund, Kristiansand og Rolf Hamran, Grimstad 

Opplæringsutvalg 
Roger Fromreide-Nessler (leder) Kristiansand, Tone Vareberg, Lillesand og Sissel 
Nytun, Grimstad. Pga at leder av personlige årsaker ønsket å trekke seg , og pga 
sykdom hos en av medlemmene en periode, har utvalget ikke fungert i 
valgperioden. 

Fra høsten 2016 har derfor Ivar Bergundhaugen, Kristiansand, vært ansvarlig for 
Venstreskolen og Emma Lind møtte på opplæringskurs for studieledere under 
Landskonferansen høsten 2017. 
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På vegne av utvalget har fylkessekretæren hatt kontakt med lokallaga for registrering 
av studievirksomhet. Dette har Jan Kløvstad også tatt ansvar for etter at han sluttet 
som sekretær.  

Valgnemnd 
Årsmøtet 2017 ga fylkesstyret fullmakt til å velge valgnemnd. Styret valgte:  
Jan Albert Haagensen, Evje, leder, Anne Mo Grimdalen, Grimstad, Unn Liestøl 
Larsen, Mandal, Anne Margrethe Larsen, Flekkefjord og Pål Koren Pedersen, 
Arendal. I tillegg  Birgitte Kleivset for Venstrekvinnelaget., mens UV ikke har hatt 
noen i valgnemnda. 

Fylkesstyret 
Fylkesstyret har hatt seks møter der et møte ble avholdt ved behandling på e-post.  
Det har vært  behandlet 53 saker. I tillegg har det vært kontakt med styret via e-post.   
Antall styremøter har vært noen færre dette året pga at mye av aktiviteten i laget ble 
generert gjennom valgkamputvalget der også fylkesleder var med. 

Fylkessekretær, Jan Kløvstad, som var ansatt i 20% stilling, sluttet ved utgangen av 
juni pga at han gikk over i ny stilling. Fra denne datoen og fram til årsmøtet, har 
fylkessekretæroppgavene stort sett vært ivaretatt av fylkesleder. 
I desember ble det sendt ut intern utlysning om ny fylkessekretær, men det har ikke 
kommet søkere til stillingen. 

I løpet av året har fylkesleder  hatt to samlinger med lokallagslederne fra de seks 
kommunene som er vedtatt sammenslått; Kristiansand/Søgne/ Songdalen og 
Lindesnes/Mandal/Marnardal for å drøfte sammenslåing av partilagene. 

Folkevalgte  
Venstre har to fylkestingsmedlemmer i hvert  fylke: Beate Marie Johnsen, Farsund og 
Stein Inge Dahn, Mandal i Vest-Agder og Jan Kløvstad, Arendal og Sara Sægrov 
Ruud, Risør i Aust-Agder. Stein Inge Dahn og Sara Sægrov Ruud er medlemmer i 
fylkesutvalet, mens Beate Marie Johnsen og Jan Kløvstad er gruppeledere. 
Årsmeldinger fra de to fylkestingsgruppene står under saklistene til de to sær-
årsmøtene. 

Folkevalgte i kommunene 
Venstre har varaordførere i Lindesnes, Mandal og Tvedestrand. Vi har representanter 
i kommunestyrene i Risør, Tvedestrand, Arendal, Grimstad, Lillesand, Birkenes, 
Iveland, Evje og Hornnes, Bygland, Valle og Bykle i aust og Vennesla, Kristiansand, 
Songdalen, Søgne, Mandal, Lindesnes, Lyngdal, Farsund, Flekkefjord og Sirdal i 
vest. 
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Stortingsvalget 2017  
Det mest positive med Stortingsvalget 2017 var at Venstre etter intens innsats i 
innspurten av valgkampen kom over sperregrensa, og at vi fikk åtte representanter 
på Stortinget, dessverre ingen fra Agder. Det negative  var at vi gikk tilbake i stort 
sett alle kommunene med unntak av i de største byene. Slik også i Agder der vi 
hadde våre beste resultat i Kristiansand med 4,7 % og Lillesand med 6,2%. Det ble 
en svært utfordrende valgkamp der regjeringsspørsmålet og spørsmålet om 
samarbeid med Frp overskygget de fleste av sakene, og hvor Venstre i opptakten til 
valget hadde lav standing blant velgerne. I Agder opplevde vi (og opplever) stor Frp 
skepsis, noe som gjorde det vanskelig å engasjere folk både til valgkamputvalget og 
til innsats i lokallagene. Det førte til at valgkampen  ble drevet av noen få ildsjeler 
som gjorde en stor innsats. Selv om vi hadde de dyktigste kandidatene og hadde 
håpet på et utjevningsmandat for Petter Toldnæs, ble det Krf som trakk det lengste 
strå i Agder. Dørbank kom inn som en forholdsvis ny aktivitet i denne valgkampen 
og opplevdes som en målrettet og god måte å drive valgkamp på. Jacob 
Handegard gjorde en svært god jobb som valgkampleder og motivator.  I tillegg fikk 
vi god hjelp av valgkamprådgiver Fredrik Carstens fra VHO. 

Den neste tabellen viser resultatene fra  Stortingsvalg og lokalvalg 2013-2017.

S1# S13 K15 K15 K15 F15 F15 S17 S17

AUST-AGDER 4,8 3033 (2) 5,2 2452 3,3 2121

Gjerstad 3,9 56 3,9 50 0 2,9 29 1,8 25

Risør 5,6 224 16,2 534 5 8,9 260 3,1 124

Tvedestrand 4,8 165 7,8 232 2 6,6 170 3,4 117

Arendal 5,0 1210 5,5 1044 2 4,4 782 3,1 763

Froland 2,0 57 2,7 64 0 2,9 61 1,7 53

Grimstad 6,0 690 9,4 884 3 6,5 584 3,8 466

Birkenes 2,8 73 4,3 94 1 3,3 65 2.3 62

Lillesand 6,2 363 8,9 469 2 8,1 368 6,2 379

Iveland 2,2 17 8,2 56 1 4,9 29 1,9 14

Evje og H. 2,5 48 3,6 51 1 2,7 37 2,1 40

Valle 3,6 25 9,8 68 2 2,8 16 2,4 16

Vegårshei 2,3 28 0 1,0 10 1,6 20

Åmli 3,1 32 0 0,8 7 1 11

Bygland 3,0 22 26,6 170 2V 2,6 15 1,4 10
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Venstrelandsmøtet var 31. mars - 2. april i Ålesund. For Aust-Agder møtte Sara 
Sægrov Ruud (landsstyremedlem), June Marcussen, Tvedestrand, Nertila Stringa, 
Birkenes, Lars Martin Salvesen, Grimstad, Hans Olav Omnes, Valle, Jacob 
Handegard, Arendal og Malin Andrea Eriksen, Arendal. 

For Vest-Agder møtte Torunn Sandvand (landsstyremedlem), Emma Lind, 
Kristiansand, Ingvild W. Thorsvik, Mandal, Mats Bruskeland, Unge Venstre, Ivar 
Bergundhaugen, Kristiansand, Kenneth Bækken Nørve, Kristiansand, Anita Vestøl, 
Farsund og Anne Margrethe Larsen, Flekkefjord.  

I tillegg møtte Petter N. Toldnæs, Lillesand, som stortingskandidat, varamedlem til 
sentralstyret og direktevalgt medlem i landsstyret. Birgitte Kleivset møtte for 
Venstrekvinnelaget. 

Bykle 4,7 23 12,8 61 2 4,9 19 4 21

S13 S13 K15 K15 K15 F15 F15 S17 S17

VEST-AGDER 4,3 4205 (2) 3132 4,2 3,6 2747

Kristiansand 5,3 2517 1846 3 4,5 1651 4,7 2311

Søgne 4,8 291 7,2 367 2 4,4 210 3,8 240

Songdalen 3,2 106 2,9 77 1 2,6 55 2,4 82

Mandal 4,2 355 4,3 316 2 4,0 250 3,3 282

Marnardal 3,1 39 2,8 32 0 4,4 41 2,6 34

Lindesnes 5,0 129 10,8 258 2 5,8 118 3 81

Hægebostad 1,1 11 0,6 5 1,2 12

Åseral 1,8 9 0,5 2 1 5

Lyngdal 2,4 104 5,0 187 2 3,4 115 1,9 84

Farsund 3,6 185 6,6 296 2 7,3 287 2,8 156

Flekkefjord 3,8 195 10,2 430 4 5,2 203 2,5 124

Kvinesdal 1,8 56 1,3 38 0 1,4 35 1,3 44

Sirdal 3,7 37 7,0 72 1 3,7 30 2,8 28

Vennesla 2,1 159 3,1 195 1 2,1 116 2,2 172

Audnedal 1,2 12 0,5 4 0,5 5
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Landsstyret 
Torunn Sandvand og Sara Sægrov Ruud har møtt i landsstyret hele året, med 
Cathrine Høiesen Hall som vara for Aust-Agder i oktober i Oslo. 

Andre verv og samarbeid med Venstres Hovedorganisasjon 
Birgitte Kleivset er styremedlem i Norges Venstrekvinnelag. Første- og 
andrekandidaten Petter Toldnæs og Ingvild W. Thorsvik på stortingslista og 
valgkampsjef Jacob H. Handegard har møtt på kandidat- og valgkampsamlinger.  

På landskonferansen i oktober var disse med: Sissel Åkre, Ann Christin Jacob, Anne 
Mo Grimdalen, Cathrine H. Hall, Inger Marie Moi, Endre Helgeland, Nora Rønnevig, 
Jan Kløvstad, Torunn Sandvand, Petter Benestad, Emma Lind, Kenneth B. Nørve, 
Bernhard Weigel, Henning Bokneberg, Birgitte Kleivset og Heidi Marie K. Forberg. 

Arendalsuka 
Med Arendal Venstre og Cathrine H. Hall som ansvarlig lokal tilrettelegger, var 
Agder Venstre  aktivt med i Arendalsuka i august. Lokallaget hadde ansvar for 
bemanning av Venstrestanden hele uka, med hjelp fra andre lokallag, 
fylkesstyremedlemmer, Venstres Hovedorganisasjon og ikke minst familien 
Handegard i Arendal. Også  denne gang hadde Venstre godt samarbeid med 
”Venstrerestauranten” Victor.  Kristiansand Venstre hadde en seilbåt liggende hele 
uka hvor venstrefolk og andre møttes. Venstre hadde stor aktivitet i hele 
Arendalsuka. 

Lokalpolitiske nettverkssamlingar/andre arrangement. 
Lørdag 21. januar møttes noen på Venstres kontor til politisk idedugnad med 
utgangspunkt i Stortingsvalgprogrammet. Det resulterte i at vi sendte en del innspill 
og forslag til programkomiteen. 

11. – 12. februar var det fylkesårsmøte på Scandic hotell Bystranda. 

Delegasjonsmøte før landsmøtet ble holdt på Venstres kontor 23. mars. 

10. juni var det kick-off på Rådhuset i Lillesand, ledet av VK-utvalget og 
stortingskandidatene sammen med valgkamprådgiver Fredrik Carstens. Temaet var 
selvsagt valgkamp. 

15. juli var mange samlet til tradisjonelt og inspirerende sommermøte med Odd 
Einar Dørum i Bygland. 

11. september var det valgvaker i Kristiansand og Arendal der jubelen stod i taket 
da sperregrensa var nådd.  

Medlemmer 
31.12.17 hadde Agder Venstre 436 betalende medlemmer i følge VHO, selv om 
medlemslista avlest 17.01 viser noen færre. Det kan skyldes utmeldinger og 
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innmeldinger i ettertid. Tilsvarende for 2016 var 533 medlemmer. Under er oversikt 
for hvert lag. 

Nedgang i medlemstallet skyldes har flere årsaker, blant annet samarbeidet med 
Frp, regjerinssamarbeidet og kommunereformen. Selv om det etter inntreden i 
regjeringa også har kommet til flere nye medlemmer, er nettoen foreløpig negativ. 
Medlemsverving må bli en viktig aktivitet framover mot valgene i 2019 og 2021. 

Lag Reg medl  
17.01.18

Betalende
medl 
31.12.17

Betalende
medl 
31.12.16

Betalende
medl 
31.12.15

Betalende 
medl 
31.12.14

Vest-Agder 283 232 286 321 287

Kristiansand 108 85 96 104 103

Mandal 30 26 32 34 30

Farsund 30 27 27 27 25

Flekkefjord 23 20 25 29 28

Vennesla 12 10 12 15 10

Songdalen 5 2 6 6 7

Søgne 18 16 20 20 16

Marnardal 8 8 8 9 10

Lindesnes 16 11 26 36 27

Lyngdal 18 16 17 21 17

Kvinesdal 8 5 8 10 5

Sirdal 9 6 9 10 9

Aust-Agder 236 187 247 276 259

Risør 25 13 27 29 24

Grimstad 41 35 42 47 50

Arendal 62 53 62 73 72

Gjerstad 6 4 8 11 8

Vegårshei 2 3 4 4 3

Froland 4 2 3 5 3

Lillesand 42 38 42 44 40

Birkenes 7 7 10 7 5
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Krs 23.01.18. Styret 

Årsmelding fra Agder Venstrekvinnelag 2017 

Årsberetning 2017  

Styret består av Solveig Nilsen, Torunn Sandvand, Åse Rostvåg, Anne Midtlien og 
Birgitte Kleivset (leder).  

Venstrekvinnelaget har vært representert i Agder Venstres styre, deltatt på NVKLs 
årsmøte; og Åse Rostvåg har representert NVK i 8. marskomiteen. 

14. mars Arrangement med Unge Venstre «Knus glasstaket med tidligere statsråd og 
nå ærende sektretariatsleder for Venstres Stortingsgruppe, Torild Skogsholm på 
Håndtverkeren i Kristiansand. 

20. mars Frokostarrangement med Ingvild Thorsvik på Drømmeplassen  

21. oktober bidro leder og flere medlemmer på NorgesVenstrekvinnelag sitt 
nasjonale frokostseminar «Har vi et likestillingsproblem i Venstre?"  der Venstreleder 
Trine Skei Grande innledet og kommunikasjonsdirektør Gitte Skjilbred ved 
Munchmuseet snakket om kvinner som influensere til utvikling. Styret har  
arbeidet med digitalisering av protokoll, høringer, og vedlikeholdt diskusjonsfora i 
digitale medier. Vi arbeider løpende med medlemsverving til NVK. 
Forslag til vedtak: Årsmeldingene tas til orientering. 

Åmli 1 1 1 1 2

Iveland 3 1 4 6 5

Evje og H. 12 9 13 15 12

Bygland 3 2 3 3 3

Valle 4 4 4 4 6

Bykle 4 3 4 7 4

Agder 519 419 533 597 546
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ÅRSMØTESAK 6: Årsmelding fra fylkestingsgruppene 

Behandles i separate årsmøter.  

ÅRSMØTESAK 7: Regnskap 2017 

Jarmo Røvik i Tvedestrand har ført regnskapet. Ettersendes. 

Forslag til vedtak: Regnskapet godkjennes. 

ÅRSMØTESAK 8: Kontingent 2019 
 
Kontingenten for både Aust- Agder og Vest-Agder Venstre for 2018 ble vedtatt på 
årsmøtet i 2016 til 75 kr, noe som betyr ingen tilleggskontingent. Det er ingen 
særskilt kontingent til Agder Venstre, bare den som blir vedtatt i egne fylkesårsmøte 
og som så blir overført som driftskapital fra de to fylkeslagene til Agder Venstre. 
Fylkesstyret oppfordrer de to formelle fylkeslagene til å vedta kontingent kr 75 også 
for 2019. 

Forslag til vedtak: Vedtakene i årsmøtene til Aust- og Vest-Agder Venstre tas til 
etterretninng. 

ÅRSMØTESAK 9: Budsjett 2018  

Aust-Agder Venstre og Vest-Agder Venstre har egne budsjett og egne regnskap, der 
prinsippa er at all medlemskontingent, alle offentlige tilskudd på basis av 
medlemstall og stemmetall i hvert fylke og alle nominasjonsutgifter blir ført i 
budsjett og regnskap hver for seg. De to fylkeslagene samarbeider om felles kontor, 
felles programnemnd, felles delegasjon til landsmøte, valgkamputgifter og felles 
sekretær. Disse utgiftene deles 50/50 mellom fylkeslagene. Aust-Agder Venstre og 
Vest-Agder Venstre lar paraplyorganisasjonen Agder Venstre drive det daglige 
arbeidet. 
Forslag til vedtak: Budsjett for Agder Venstre 2018 vedtas. 

ÅRSMØTESAK 10: Fylkessammenslåing 
Stortinget har gjort vedtak om sammenslåing av de to fylkene i Agder fra 
01.01.2020. Når vedtak nå er fattet av Stortinget, kan partilagene formelt slå seg 
sammen. På den bakgrunn foreslår styret at Aust- Agder og Vest-Agder Venstre slår 
seg sammen fra 01.01.2019. 

Forslag til vedtak: Aust- og Vest- Agder Venstre slås sammen til ett fylkeslag 
01.januar 2019 
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Årsmøtesak 11: Separate årsmøter for Aust-Agder og Vest-
Agder 

Årsmøtesak 12:  Valg 
Den felles valgnemda har bestått av Jan Albert Haagensen, Evje og Hornnes, leder 
og som medlemmer Anne Mo Grimdalen, Grimstad, Anne Margrethe Larsen, 
Flekkefjord,  Unn Liestøl Larsen, Mandal og Pål Koren Pedersen, Arendal. 
Venstrekvinnelaget utnevnte Birgitte Kleivset . Unge Venstre har ikke hatt noen i 
valgnemda. I 2018 er det valg på styre, opplæringsutvalg, landsmøteutsendinger, 
revisor og nominasjonsnemnd. 

Forslag fra valgnemnda: 

12a  Styre 

Forslag til vedtak: 

Leder: Petter N. Toldnæs, Lillesand 

Nestleder: Anne Margrethe Larsen, Flekkefjord 

Styremedlemmer: 
Odd Håvard Dahle, Iveland 
Jacob H. Handegard, Kristiansand 
Cathrine H. Hall, Arendal 
Birgitte Kleivset, VK, Kristiansand 
+ Unge Venstre 

Varamedlemmer: 
1. Asle Nesland, Lindesnes 
2. Emma Lind, Kristiansand 
3. Per Olav Skutle, Lindesnes 

12b Opplæringsutvalg 

Forslag til vedtak: 
Roger Fromreide, Kristiansand, 
Jan Kløvstad, Arendal 
Nertila Stringa, Birkenes 

12c Nominasjonsnemnd 

Forslag til vedtak: 
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Jan Kløvstad, Arendal, Torunn Sandvand, Kristiansand, Jan Albert Haagensen, Evje 
og Hornnes 

12d Revisorer 

Forslag til vedtak:  

Ingeborg Haughom, Flekkefjord (ny),            Rolf Hamran, Grimstad (gjenvalg) 

12d Programnemnd felles fylkesprogram 

Forslag til vedtak: 
Styret anmodes om å oppnevne programnemnd. 

12e Utsendinger til Landsmøtet 2018 på Gardermoen 13. – 15.april 

Forslag til vedtak: 
Vedtakene på fylkesårsmøtene i Aust- Agder og Vest-Agder Venstre tas til 
orientering. 

Årsmøtesak 13: Politiske uttalelser 

Frist for innsending 7. februar. 

Årsmøtesak 14: Innkomne saker 

Ingen saker innkommet 
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Årsmøte i Vest-Agder Venstre 
10. februar 2018 

Scandic Hotel Bystranda, Kristiansand 

 
Årsmøtesak 1 GODKJENNINGER 
 
a. Innkalling 
Forslag til vedtak: Innkallinga godkjent.  
b. Sakliste  

ÅRSMØTESAK 1:Godkjenninger  
ÅRSMØTESAK 2: Konstituering  
ÅRSMØTESAK 3: Årsmelding 2017 Vest- Agder Venstre 
ÅRSMØTESAK 4: Årsmelding for fylkestingsgruppa  
ÅRSMØTESAK 5: Regnskap 2017  
ÅRSMØTESAK 6: Budsjett 2018 
ÅRSMØTESAK 7: Kontingent 2019 
ÅRSMØTESAK 8: : Sammenslåing av partilagene i Vest-A og Aust-A Venstre 
ÅRSMØTESAK 9: Valg 
ÅRSMØTESAK 10: Politiske uttalelser  
ÅRSMØTESAK 11: Innkomne saker, innan 7. februar 2018  
 
Forslag til vedtak: Saklista blir godkjent.  
 
Årsmøtesak 2  KONSTITUERING 
 
a. Møteleiarar 
Forslag til vedtak: …………………………….  
 
b. Referentar  
Forslag til vedtak: Åse Rostvåg 
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c. Tellekorps  
Forslag til vedtak:  
d. Protokollunderskrivarar 
Forslag til vedtak: Bjørg Vestrheim og Trond Kind 

Årsmøtesak 3 ÅRSMELDING 2017 VEST-AGDER VENSTRE 
Aktiviteten i 2017 har vært drevet i nært samarbeid med Aust-Agder Venstre, i 
paraplyorganisasjonen Agder Venstre. Styremedlemmer i Vest-Agder Venstre har 
vært Torunn Sandvand, Kristiansand, leiar, Jacob Handegard, Kristiansand, nestleder, 
Stein Inge Dahn, Mandal, Per Olav Skutle, Lindesnes Anne Margrtehe Larsen, 
Flekkefjord og Kenneth B.Nørve, Kristiansand.  

Jan Kløvstad var tilsatt i 20 % stilling som felles sekretær for Agder Venstre fram til 
01.07.17. Hans Petter Mjølund har vært revisor for Vest-Agder Venstre. 

Folkevalte i kommunane  
Venstre har kommunestyremedlemer i 11 kommunar i perioden 2015-2019.  

Venstres Hovedorganisasjon  
På Venstres landsmøte 2017 i Ålesund møtte landstyremedlem Torunn Sandvand, 
Kristiansand, Ingvild W. Thorsvik, Mandal, Anne Margrethe Larsen, Flekkefjord, Ivar 
Bergundhaugen, Kristiansand, Anita Vestøl, Farsund, Mats Bruskeland, Marnardal og 
UV og Kenneth Bækken Nørve, Kristiansand.  

Birgitte Kleivseth møtte for Venstrekvinnelaget. 

Landsstyremedlem Torunn Sandvand har møtt på alle Venstres landsstyremøte i 
2017. 

Organisasjon 
Vest-Agder Venstre har 283 medlemmer pr 31. desember 2017. Se statistikk for 
medlemsutvikling i årsmelding for Agder Venstre. 

Forberedelse til Stortingsvalget og valgkampen preget det meste av arbeidet i laget 
dette året. 

Se for øvrig egne saker om dette i årsmelding for Agder Venstre. 

Forslag til vedtak: 

Årsmeldingen tas til orientering 

 
Årsmøtesak 4  ÅRSMELDING 2017 FRA FYLKESTINGSGRUPPA 
Stein Inge Dahn og Beate M. Johnsen representerer Vest-Agder Venstre i 
fylkestinget (FT). Stein Inge sitter i fylkesutvalg (FU) og Beate er i hovedutvalg for 
kultur og utdanning (HKU). Beate er gruppeleder. Dag Vige er første vara i 
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fylkestinget. Det har vært 5 FT, 9 møter i FU og 8 møter i HKU. I tillegg har 
representantene deltatt på 3 møter i fylkesvalgstyret. Stein Inge deltar i 
Jernbaneforum sør og i Landbruksforum, og Beate er representerer fylket i Smart 
region, en tematisk internasjonal gruppe i Nordsjøkomiteen (NSC). I tillegg er begge 
representantene valgt til representasjon for fylket i flere ulike organer. 
Sentralt for 2017 er arbeidet med å slå sammen Agder fylkene. Det har vært holdt 
felles fylkesting med Aust-Agder i juni. Stein Inge er Vest-Agder Venstre sin 
representant i fellesnemd for sammenslåingsprosessen.  
Venstre er med i posisjonen og samarbeider med Høyre, KrF, FrP og Sp med 
strategiplan og budsjett.  
Styringssignalene til administrasjon fra posisjonen er å styre etter Regionalplan 
Agder som har 5 satsingsområder: Klima; høye mål-lave utslipp, Det gode livet; 
Agder for alle, Utdanning; verdiskaping skapt på kunnskap, Kommunikasjon; de 
viktige veivalgene og Kultur; opplevelser for livet. I budsjettåret 2017 ble det 
spesielt lagt fokus på: 

1. Sørlandets omstilling til lavutslippssamfunnet 
2. Kvalifisere ungdom og innvandrere til arbeidslivet 

Det er satset sterkt på å få økt antall lærlinger i kommunene og også i 
fylkeskommunale institusjoner. I samarbeidsavtaler oppfordres kommunene til å ha 3 
lærlinger pr.1000 innbyggere. Venstre har også fremmet fokus på å få engasjert 
lærekandidater, dvs et tilbud til de som ikke vil kunne gjennomføre et fagbrev, men 
kan bidra godt i arbeidslivet med kompetansebevis. Det er laget eget system for 
kompetansevurdering og utdannelsesløp for innvandrere etter initiativ fra Venstre. 
Ordningen har vekket nasjonal interesse, og ble også presentert på møte i NSC i 
Aberdeen. Venstre har forhandlet fram økte midler til sykkelvei satsing. 

Fylkestingsgruppen har levert 2 interpellasjoner; Utslippskrav for drosjer (FT i april), 
og Svartelistede arter (FT i oktober) og om behandling av tannlegeangst (levert i 
desember - blir behandlet i februar) Vi har dessuten stilt spørsmål, om busstilbudet 
til Kjevik flyplass. Full tekst og svar fra fylkesordfører kan fås på henvendelse til Stein 
Inge eller Beate (eller sjekk protokollene). 
I FT i juni overrakte fylkesordfører blomsterhilsen til Stein Inge Dahn i anledning 
hans 60 - årsdag. 

I budsjettbehandling for 2018 og økonomiplan for 2018 – 2021 ble følgende 
verbalforslag fra H, Krf, Frp, Sp og V vedtatt: 

• Fylkesrådmannen bes om å legge følgende tekst inn i «Klimaplakaten»: Tre skal 
være det foretrukne byggemateriale i fylkeskommunale byggeprosjekter. 
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• Fylkestinget forutsetter at byggingen av Søgne Vgs skjer i tråd med tidligere 
vedtak (jfr FT sak 10/16 og FT sak 58/16). 

• Fylkestinget ønsker å igangsette vedtatte prosjekter i handlingsprogram for 
fylkesveier tidligere i økonomiplanperioden. Det må avsettes tilstrekkelig midler til 
planlegging og prosjektering. Når prosjektene er planlagt, regulert og prosjektert 
ferdig vil en komme tilbake til når byggestart kan igangsettes. 

• Fylkesrådmannen bes om å fremme en sak for HKU hvor det utredes økt satsing på 
internasjonalisering i den videregående skolen. 

• Fylkesrådmannen bes vurdere hvordan VAF kan legge til rette for økt bruk av 
sykkel i fylket, hvilke ressurser som evt. trengs og om det kan være hensiktsmessig 
med en egen sykkelkoordinator. 

• Fylkesrådmannen bes vurdere å etablere en kulturbussordning, som kan bidra til at 
skoleelever får mulighet til besøke flere kulturelle arenaer enn det som inngår i 
Den kulturelle skolesekken. 

I tillegg legges det vekt på: 

1. Arbeid med folkehelsestrategi for Agder og Sørlandets levekårsutfordringer i 
LIM-planens handlingsplan 

2. Øke investeringer og vedlikehold på samferdselssektoren 
3. Bidra til å styrke det kreative kulturlivet i regionen og til økt samarbeid 

mellom frivillige og profesjonelle aktører.  

Saker i Fylkesting 
Ved rullering av handlingsprogram Regionplan Agder 2020 perioden 2017-2018, 
foreslo Venstre at: Kulturfeltet skal gis bredere oppmerksomhet i 
handlingsprogrammet, bl.a. arbeidet til frivillige kulturorganisasjoner, bedre 
tilrettelegging for kulturarbeidsplasser og styrking av kulturformidlingen. Arbeidet 
med bedre levekår og å utjevne sosiale ulikheter må prioriteres enda sterkere i 
regionplanarbeidet videre. Forslaget vedtatt. 

I FT i februar foreslo Stein Inge i sak om del finansiering med bompenger på E18/
E39 Vige - Lyngdal vest: 
Vest-Agder fylkeskommune ber om at Nye Veier AS i sitt saksfremlegg til 
samferdselsdepartementet oppfordrer til et initiativ for samordning av de ulike 
betalings- og rabattsystem på de ulike bomprosjektene på E18/E39. Vedtatt med 22 
mot 12 stemmer (H(1), Ap(9), MDG, SV).  

I sak om webstreaming til utvalgsmøter fremmet Beate følgende forslag: 
Fylkesutvalget får en orientering mot slutten av året om hvordan fylkesrådmannen 
vurderer at webstreaming av fylkestinget bidrar til mer åpenhet rundt politiske 
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prosesser i fylkeskommune. Forslaget ble enstemmig vedtatt. Stein Inge fremmet 
forslag til vedtak om saken i senere FU, uten at det fikk flertall. 

I fylkestinget i april ble sak om Kommunedelplan for E39 Lyngdal vest-Sandnes - 
melding om oppstart av planarbeid med høring av planprogram behandlet. Stein 
Inge Dahn fremmet følgende alternative forslag: 
Pkt. 1, 2. avsnitt endres til: 
• Vest-Agder fylkeskommune ber om at det gjennomføres en grundigere 

samfunnsøkonomisk analyse før valg av veistandard og prioritering av oppstart 
gjennomføres. Det vises til forslag, KVU fra 27.05.2011 og tilhørende 
kvalitetssikring (KSI) fra 30.mars 2012. 

• Pkt. 1, nytt 3. avsnitt: Vest-Agder fylkeskommune ber om at det gjennomføres en 
grundig analyse av veiprosjektets klimaavtrykk, både i prosjektets anleggsfase og i 
veiens levetid, spesielt sett i sammenheng med forpliktelsene som Norge har 
påtatt seg etter Parisavtalen. 

• Pkt. 2, nytt kulepunkt: Det må vurderes sterkere samarbeid med Bane NOR/
Jernbanedirektoratet for å utrede samtidig utbygging av jernbane og vei, etter 
mønster fra andre prosjekt på Østlandet. Dette gjelder både mulighetene for 
utbedring av jernbanen gjennom Drangsdalen, og fortsatt utbygging av 
dobbeltsporet, høyhastighets kystnær jernbane videre fra Nærbø mot Egersund, 
Flekkefjord, Kvinesdal og Lyngdal. 

Ingen av forslagene ble vedtatt. 

I sak om Rapport - broalternativet - Fv 469 Hidra fastlandsforbindelse foreslo Stein 
Inge: 
• Fylkeskommunen ber Statens vegvesen om å igangsette en anbudsprosess for en 

fastlandsforbindelse til Hidra basert på bro eller flytebro. Prisrammen skal ikke 
overstige fergetilskudd, bompenger og kommunale tilskudd, samt 
fylkeskommunens bevilgede investeringsmidler. Det skal forutsettes at risikoen i 
prosjektet vil bæres av entreprenøren. Forslaget ble ikke vedtatt. 

I sak om Folkehelseundersøkelsen - Helse og Trivsel 2015 i Agder og Vestfold- 
Sluttrapport og anbefalinger foreslo Beate et oversendelsesforslag: 
I framtidig arbeid vurderes det å inkludere ungdom på 16-18 år i undersøkelsen. 

I FT i desember foreslo Beate i sak om Forvaltningsrevisjonsrapport - NDLA II: HKU 
blir orientert om NDLA og bruk av plattformen i V-A-skolen i løpet av våren 2018. 
Og i sak om Karakterbasert inntak, Vest-Agder foreslo hun tilleggsforslag til pkt. 1 
(tillegg i uthevet skrift): Det igangsettes tidlig i 2018 en prosess med å få på plass en 
felles inntaksforskrift for Agder fylkeskommune med sikte på å innføre fritt skolevalg i 
Agder fra skoleåret 2019/2020. Forslaget fikk 2 V stemmer. 
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I sak om Prioriteringer for 2018 i handlingsprogram for Regional plan for likestilling, 
inkludering og mangfold (LIM) 2015-2027 foreslo Stein Inge: 

Nytt kulepkt. i tema 5, Samhold mot trakassering og vold: Utrede forebyggende 
tiltak mot seksuell trakassering i arbeidsforhold, politisk virksomhet og i 
organisasjonslivet 

Saker i Fylkesutvalg 
I sak om Jordbruksforhandlingene for 2017, foreslo Stein Inge justeringer i forhold til 
forslag til vedtak: 
• Vest-Agder fylkeskommune støtter tiltak som bidrar til at landbruksnæringen i Vest-

Agder får gode og forutsigbare rammer for sin drift. 
• De nye fylkene/regionene som egne regioner for omsetning av melkekvoter må 

videreføres. 
• Grunnlaget for geografisk produksjonsfordeling og økt bruk av norske ressurser 

med virkemidler som gir effekt må sikres 
• Utmarksbeite må styrkes som ressursgrunnlag uten å svekke innmarksbeite. 
• Finmaskede ordninger som ivaretar bruk av ulike arealtyper for grovfórproduksjon 

og grovfórutnyttelse må videreføres. Innmarksbeite har stor betydning for 
ivaretakelse av kulturlandskapet. 

• Dagens velferdsordninger i jordbruket er viktige både for dyrevelferd og 
rekruttering. Avløserordningen for ferie og fritid, som også sikrer beredskap for 
sykeavløsning, samt tidligpensjonsordningen, må videreføres. 

• De regionale partnerskapene bør fortsatt prioritere bruken av landbruket 
investeringsmidler (IBU) innenfor rammene gitt av de sentrale avtalepartnere. 

• Virkemidler for å oppnå effekter av klimatiltak i landbruket må prioriteres. Det bør 
etableres en fondsavsetningsordning for bønder som gir skattefordel og hvor 
klimainvesteringer prioriteres. Venstres forslag falt med 8 mot 3 stemmer (V, H). 

Stein Inge foreslo i sak om Kristiansand kommune -uttalelse til kommunedelplan for 
havneområde nord Kongsgård –Vige: 1. setning i pkt. 1 endres til: "…viktig for 
kommunen og landsdelen". Pkt. 3 som i SAM-utvalget. Tillegg: I prosjektet 
oppfordres kommunen om å søke samarbeid mellom Nye Veier og Bane Nor, med 
sikte på at planlegging og anlegg av havnesporet gjennomføres sammen med 
prosjektet Ytre ringvei. 

I FU i november etterlyste Stein Inge svar på hva slags retningslinjer 
fylkeskommunen har for leie/bruk av parkeringsplasser ved fylkeshuset sett i lys av et 
politisk ønske om å redusere biltrafikk. 

Fylkesrådmannen orienterte om at sentraladministrasjonen i fylkeskommunen i fjor 
ble sertifisert som miljøfyrtårn. I den forbindelse ble alle avtaler om leie av 
parkeringsplasser sagt opp. I dag er det politisk ledelse, PPT, IT (1 plass til utrykning) 
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og fylkeskonservator (biler med utstyr til utgravinger o.l.) som disponerer 
parkeringsplasser ved fylkeshuset. Det er i tillegg kjøpt inn to elbiler som er til 
disposisjon til tjenesteoppdrag. Det er også gjort tiltak for å tilrettelegge for sykling 
til fylkeshuset.  

Stein Inge stilte også spørsmål om vedak fra siste FT angående EU sin 
mobilitetspakke med følgende forslag: 

Fylkesutvalget viser til vedtak i fylkestinget den 24. oktober 2017 om EUs 
mobilitetspakke. 

Fylkesutvalget ønsker å presisere overfor regjeringen at vedtaket ble fattet uten at 
saken på forhånd var utredet overfor fylkestingsrepresentantene.  

Fylkesutvalget ønsker også å peke på at vedtaket ble fattet etter at forslagsstiller 
hadde opplyst om at tilsvarende vedtak var gjort av et enstemmig fylkesting i Aust-
Agder. I ettertid er det brakt i erfaring at uttalelsen i Aust-Agder ikke ble gjort av 
fylkestinget, men som en felles oversendelse fra gruppelederne der. Dessuten var 
uttalelsen fra Aust-Agders politikere vesentlig modifisert, til kun å omhandle 
kabotasje - og ikke som en anbefaling om at Norge bør reservere seg mot hele EUs 
mobilitetspakke. 

Begge disse poengene gir etter fylkesutvalgets mening grunn til å peke på at 
fylkestingets vedtak kan være fattet på sviktende grunnlag. 

Det ble under fylkestingets saksbehandling ikke tatt stilling til om et tilstrekkelig 
stort mindretall ønsket å motsette seg at det skulle fattes vedtak i saken, jamfør 
bestemmelsene i kommunelovens § 34, andre punktum. 

Det ble votert over om forslaget skulle realitetsbehandles. Forslaget ble avvist med 
7 stemmer. 4 (3 Ap, 1H, V) stemte for å realitetsbehandle forslaget. 

  

Angående sak om Kystverkets handlingsplan 2018-2029 foreslo Stein Inge: Nytt 
punkt 2 - de øvrige punktene skyves nedover: 

• Vest-Agder fylkeskommune vil trekke frem Kystverkets rolle som nasjonal 
havnemyndighet, og spesielt behovet for fortsatt å stimulere til samarbeid mellom 
havnene i regionen. Etter fylkeskommunens syn er disse havnene viktige for 
innbyggere og næringsliv i hele landsdelen, og ikke kun i de enkelte kommunene 
som havnene tilhører. Fylkeskommunen ber på denne bakgrunn om et samarbeid 
med Kystverket som en del av den regionale staten, med sikte på å styrke 
Agderhavnenes rolle i landsdelens transport- og næringstilbud. 
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• Vest-Agder fylkeskommune vil i denne sammenheng peke på fordeler ved 
intermodalt samarbeid mellom de fire transportetatene på regionalt nivå, på 
samme vis som Kystverket samarbeider på nasjonalt nivå. 

• Tillegg til nytt punkt 3 - (opprinnelig punkt 2): Utsprenging av Kirkeboen i 
Kristiansand bør konsekvensutredes med tanke på naturkonsekvenser for 
vannmiljøet i Topdalsfjordsystemet. Det bør også foretas en samfunnsøkonomisk 
analyse som tar hensyn til kapasitet for anløp av store oljerigger i øvrige havner i 
landsdelen. Fylkesrådmannens innstilling med endring Venstres forslag til nytt pkt. 
2 ble vedtatt med 10 mot 1 stemme (FrP), mens tillegget til nytt pkt. 3 ble vedtatt 
med 8 mot 3 stemmer (H, FrP) 

I sak om Utslippskrav til drosjer i Vest-Agder fremmet Stein Inge alternativt forslag: 

1. Vest-Agder fylkeskommune er kjent med at de norske drosjeløyveordningene 
er til vurdering i EFTAs overvåkingsorgan ESA. Fylkeskommunen vil i den 
forbindelse gi uttrykk overfor regjeringen at drosjeløyveordningen fungerer 
tilfredsstillende i Vest-Agder. Dersom ESA mot formodning skulle bestemme 
at den norske drosjeløyveordningen skal opphøre, vil fylkeskommunen 
anmode regjeringen om å vurdere å innføre tilsvarende ordninger som følger 
av yrkestransportlovens §9 4. ledd. 

2. Vest-Agder fylkesting vedtar at det skal stilles miljøkrav for drosjer i 
Kristiansand kommune fra og med 2022. Administrasjonen bes utarbeide en 
sak hvor det utredes konkrete krav til øvre grense for miljøskadelig utslipp 

3. Administrasjonen bes fremme en sak hvor det utredes å etablere et eget 
midlertidig eller permanent drosjeløyvedistrikt for Kristiansand kommune. 

4. Vest-Agder fylkesting vil ta initiativ til et samarbeid med sikte på at nødvendig 
infrastruktur vil bli finansiert av næringen selv, av statlige støtteordninger og 
av fylkeskommunale tilskudd. Eventuelle fylkeskommunale tilskudd vil bli 
nærmere utredet i forbindelse med fremtidig rullering av fylkeskommunens 
økonomiplan.  

Kun 1 stemme for Venstre sine forslag i FU, men også MDG stemte for i FT + 
2 V. 

I siste FU i desember foreslo Stein Inge i sak om Oppstart av arbeidet med 
Regionplan Agder 2030 – høring og offentlig ettersyn av planprogram: 9.kulepunkt 
endres til: Vern om det ytre miljøet og bærekraftig forvaltning av Agders 
naturressurser Nytt kulepunkt: Innovasjon Første forslag falt, og andre forslag ble 
vedtatt. 
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Saker i Hovedutvalg for kultur og utdanning 
I HKU sitt møte i mars fikk Beate gehør for at det gis orientering om vitensenteret 
sitt arbeid og samarbeid med videregående skoler spesielt til utvalget. I samme 
møte fremmet V følgende forslag i HKU og Stein Inge fulgte opp i fylkesutvalget: 

1. Fylkestinget ber administrasjonen legge frem en sak for utvalget, basert på 
vurderinger fra elev- og lærlingeombudet i årsmeldingen fra 2016. 

2. Fylkestinget ber om at administrasjonen legger fram en sak på hvordan 
elevdemokrati og medvirkning gjennom elevråd kan bedres. Beate trakk 
forslaget grunnet annet fellesforslag som ble fremmet. Forslaget fikk kun V sin 
stemme i fylkesutvalget.  

I FT i juni ble forslaget tatt opp på nytt, og forslaget ble vedtatt. 

Venstre bidro til flertall for innstillingen om at Kristen Videregående Skole Lyngdal 
ikke får utvide med 90 elevplasser i Lyngdal. Vedtatt med 6 mot 5 (KrF, H, FrP) 
stemmer. 

I sak om Oppfølging av samarbeidsavtalene med kommunene i 2017 fremmet 
Venstre forslag om at: 
HKU ber om at det i referater fra samarbeidsmøtene med kommunene, kommer 
fram hvordan det arbeides og utfordringene med lærlingsituasjonen i den enkelte 
kommune. Enstemmig vedtatt. 

I sak om Ny rammeplan i yrkesfaglig fordypning, YFF foreslo Beate følgende forslag 
som fikk flertall: 
• HKU ber om orientering ang. internasjonaliseringsarbeidet i vgs i Vest-Agder. 
• HKU ber om orientering ang. ungt entreprenørskap i Vest-Agder skolen. 
• HKU ber om orientering av et utvalg av lokale læreplaner. 
• HKU ber om orientering ang. HMS-opplæringen som tilbys i Vest-Agder skolen 

Saker i Fellesnemnd for nye Agder fylkeskommune 
  
Stein Inge har det eneste møtet som ble avholdt i Fellesnemnda tatt til orde for at 
man bør se behovet for nytt bygg til Fagskolen i Grimstad i sammenheng med 
utviklingen om mer desentralisert innretning på fagskoleutdanningen.  
Han argumenterte også for at virkemidler for ansatte som får økt reise til og fra nytt 
arbeidssted i den nye fylkeskommunen bør være i samsvar med ordningene som det 
legges rammer for i Statens særavtale med arbeidstakerorganisasjonene om bruk av 
virkemidler ved omstilling i Staten. 

Fylkestingrepresentantene for Vest-Agder Venstre 
Stein Inge Dahn 
Beate Marie Johnsen 
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Forslag til vedtak: 

Årsmeldingen fra fylkestingsgruppen tas til orientering. 

Årsmøtesak 5  REGNSKAP 20175  
Regnskapet er ført av Jarmo Røvik. Se under sak 7 i papira for Agder Venstre. 

Forslag til vedtak: Regnskap for 2017 godkjennes. 

Årsmøtesak 6  BUDSJETT 2018  
Forslag til vedtak: Budsjettet 2018 blir delegert til styret i Agder Venstre. 

Årsmøtesak 7  KONTINGENT 2019 
 
Fylkeskontingenten for Aust- og Vest-Agder Venstre i 2017 er kr 75.  
 
Forslag til vedtak: Kontingent til Vest-Agder Venstre for 2019  blir kr 75. 

Årsmøtesak 8   SAMMENSLÅING AV PARTILAGENE I AUST-AGDER OG   
                          VEST-AGDER VENSTRE 

Stortinget har gjort vedtak om fylkessammenslåing av de to fylkene i Agder fra 
01.01.2020. Når vedtak om sammenslåing er fattet av Stortinget, kan også 
partilagene formelt slå seg sammen  
Se sak 10 i møteboka for Agder Venstre. Vedtaket i Agder Venstre skal bygge på 
vedtakene i de to fylkeslagene. 

Forslag til vedtak:  
Aust- Agder og Vest-Agder Venstre slår seg sammen til ett regionlag fom  
01.01.2019. 

Årsmøtesak 9   VALG  
9a Styre 
Forslag til vedtak: 

Leder:   Anne Margrethe Larsen, Flekkefjord 

Nestleder:  Jacob H. Handegard, Kristiansand 

Styremedlemmer: Birgitte Kleivset, Kristiansand 

    Asle Nesland, Lindesnes 
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   Emma Lind, Kristiansand 

   Per Olav Skutle, Lindesnes 

9b Revisor 
Forslag til vedtak:   Ingeborg Haughom 

9c Nominasjonsnemnd: 
Forslag til vedtak: Vedtaket på årsmøtet i Agder Venstre tas til orientering. 

9d Landsmøteutsendinger:  
Vest-Agder har en kvote på landsstyremedlemmet pluss fem utsendinger til 
landsmøtet på Gardermoen 11. - 13. april 

Forslag til vedtak: 
Ingvild W. Thorsvik, Mandal, 
Asle Nesland, Lindesnes 
Beate Johnsen, Farsund 

Årsmøtesak  10 POLITISKE UTTALELSER 
Politiske uttalelser er ført opp som sak på felles årsmøte i Agder Venstre.   

Årsmøtesak 11  INNKOMNE SAKER (Frist 7. Febr.) 
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Årsmøte i Aust-Agder Venstre 
10. februar 2018 

Scandic Hotel Bystranda, Kristiansand 

 
Årsmøtesak 1. GODKJENNINGER 
 
a. Innkalling 
Forslag til vedtak: Innkallinga godkjent.  
b. Sakliste  

ÅRSMØTESAK 1:Godkjenninger  
ÅRSMØTESAK 2: Konstituering  
ÅRSMØTESAK 3: Årsmelding 2017 Aust- Agder Venstre 
ÅRSMØTESAK 4: Årsmelding for fylkestingsgruppa  
ÅRSMØTESAK 5: Regnskap 2017  
ÅRSMØTESAK 6: Budsjett 2018 
ÅRSMØTESAK 7: Kontingent 2019 
ÅRSMØTESAK 8: Sammenslåing av partilagene i Vest-A og Aust-A Venstre 
ÅRSMØTESAK 9: Valg 
ÅRSMØTESAK 10: Politiske uttalelser  
ÅRSMØTESAK 11: Innkomne saker, innan 7. februar 2018  
 
Forslag til vedtak: Saklista blir godkjent.  
 
Årsmøtesak 2  KONSTITUERING 
 
a. Møteleiarar 
Forslag til vedtak: …………………………….  
 
b. Referentar  
Forslag til vedtak:  
c. Tellekorps  
Forslag til vedtak:  
d. Protokollunderskrivarar 
Forslag til vedtak:  

Årsmøtesak 3 ÅRSMELDING 2017 AUST-AGDER VENSTRE 
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Aktiviteten i 2017 har vore drive i nært samarbeid med Vest-Agder Venstre, i 
paraplyorganisasjonen Agder Venstre. Styremedlemer i Aust-Agder Venstre har vore 
Sara Sægrov Ruud, leiar, Ole Morten Vegusdal, Birkenes, Sissel Nytun, Grimstad, 
Hans Olav Omnes, Valle, Cathrine Høyesen Hall, Arendal I tillegg har Unge Venstre 
hatt tilbod om ein plass i styret.  

Jan Kløvstad har vore tilsett i 20 % stilling som felles sekretær for Agder Venstre. 
Kløvstad sa opp jobben som fylkessekretær for å gå inn i en annen jobb ved Nordisk 
informasjonskontor frå 1. juli 2017.   

Rolf Hamran og Hans P. Mjølund har vore revisorar for Aust-Agder Venstre.  

Folkevalte i kommunane 
Venstre har kommunestyremedlemer i 12 kommunar i perioden 2015-2019.  

Venstres Hovedorganisasjon  
På Venstres landsmøte 2017 møtte landstyremedlem Sara Sægrov Ruud, For Aust-
Agder møtte Sara Sægrov Ruud (landsstyremedlem), June Marcussen, Tvedestrand, 
Malin Andrea Eriksen Briggs, Arendal, Leif Martin Salvesen, Lillesand, Nertila 
Sttringa, Birkenes og Hans Olav Omnes, Valle. Årsmøtevalt utsending Lisbeth 
Haugmoen Handegard, Arendal måtte melde forfall.  

I tillegg møtte Petter Toldnæs, Lillesand, som varamedlem til sentralstyret og 
direktevalt medlem i landsstyret.  

Landsstyremedlem Sara Sægrov Ruud har møtt i Venstres landsstyremøte i 2017, 
bortsett frå i oktober der Cathrine Høyesen Hall møtte.  

Organisasjon 
Aust-Agder Venstre har 247 (278) betalande medlemer pr 31. desember 2015. Sjå 
statistikk for medlemsutvikling i årsmelding for Agder Venstre.  

Fylkeslaget har gitt råd og rettleiing til lokallaga om heimesider, nominasjonsarbeid, 
Venstreskolar og gjennomført anna oppsøkande arbeid i lokallaga. 10. Juni 
arrangerte laget inspirasjonssamling i samband med det komande stortingsvalet.  

Stortingsvalet 2017 – valgkamp 
Petter N. Toldnæs fra Lillesand toppa Venstrelista i Aust-Agder:  

1.Petter N. Toldnæs (Lillesand)  

2.Ingvild W. Thorsvik (Mandal)  

3.Ivar Bergundhaugen Kristiansand)  

4.June Marcussen (Tvedestrand)  

5.Jon Henrik Sverdrup Lund (Kristiansand Unge Venstre)  

6.Cathrine Høyesen Hall (Arendal)  

7.Hans Olav Omnes (Valle)  

8.Therese Holm (Flekkefjord)  
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9.Ole Morten Vegusdal (Birkenes)  

10.Ann Karin Fuglestad (Farsund)  

Underskrivarar og tillitsvalte for listene: Sara Sægrov Ruud og Jan Kløvstad. Lista blei 
levert i februar, i god tid før fristen 31. mars.  

Styret sto som arrangør av ei samling som skulle sparke i gang valgkampen i 
Lillesand rådhus 10. juni. Etter dette tok ei felles valgkampnemnd for begge fylka 
over det praktiske arbeidet med fylksvalkampen. Aust-Agder hadde Petter N. 
Toldnæs som medlem i valgkamputvalet. 

Forslag til vedtak: Årsmeldingen tas til orientering 

 
Årsmelding frå fylkestingsgruppa i Aust-Agder 2017 
I fylkestinget sit Sara Sægrov Ruud og Jan Kløvstad. I tillegg har første vara Kathrin 
Pabst møtt i eit fylkesting (20. juni) og Kathrin Pabst og Petter Toldnæs i eit 
komitemøte kvar. Jacob Handegard har permisjon frå kontrolluvalet til han er tilbake 
frå utanlandsstudier utpå vårparten 2018. 

Arbeidet i 2017 kan kort summerast opp slik: 

Mykje arbeid med å førebu eit samla Agder, der Sara Sægrov Ruud (og Stein Inge 
Dahn frå vest) er med i den 22 personer store fellesnemnda. 

Fylkestingsgruppa har arbeidd aktivt for å forankre arbeidet i 
kommunestyregruppene. 

Venstre i Aust-Agder har hatt interpellasjonar i nesten alle møte. 

Vi har engasjert oss i dei store sakene. 

Vi får ikkje fleirtal så ofte i første forsøk, men ser at noen av dei frøa vi sådde i 2016 
og tidleg i 2017 gror gtter at dei har vore innom administrasjon og/eller 
fleirtalspartia.  Eit eksempel på det er kampen vi først stod aleine om (Sara Sægrov 
Ruud i administrasjonsutvalet) for å styre ny tannklinikk i Lillesand til sentrum i staden 
for til kjøpesenteret Tingsaker utanfor sentrum. Nå er tannklinikken i sentrum, og i 
anbodsutlysinga for åra framover i Evje og Grimstad ligg det nå klare krav om at 
klinikkane skal ligge sentrumsnært. Tidleg i 2018 blir det åpna ladestasjon for el-bilar 
i Mykland, eit initiativ frå Venstre. 

Eit samla Agder 
I felles samling mellom dei to fylkestinga på Revsnes 21. juni gjekk venstre inn for at 
det nye fylkestinget skal ha 59 medlemmer, men fleirtalet vedtok 49. Vi gjekk inn for 
formannskapsmodell, mens eit lite mindretal gjekk inn for parlamentarisme. 
Fellesnemnda har hatt jamnt med møte, for å bygge felles politisk system og felles 
organisasjon innan 1. januar 2020. For Venstre er det viktig å ha ein politisk styrt 
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region, ikkje ein ekstra fylkesmann. I arbeidet har vi også nært og godt samarbeid 
med kollegene våre Stein Inge Dahn og Beate Marie Johnsen i vets, men 
idéutveksling og gjensidig informasjon. 

Forankring i kommunestyregruppene 
Fast praksis i gruppa (med noen få unnatak) er at vi har gått gjennom sakspapira frå 
fylkesrådmannen og innan eit døgn eller to sendt spørsmål til dei 
kommunestyremedlemmene som er ”berørte”. Dette har gitt oss mange verdfulle 
innspel og mykje kunnskap vi – og fylkestinget – elles ikkje hadde fått. Det har også 
gitt mange samtalar både om fylkespolitikk og kommunestyrearbeidet, som vi trur 
både fylkestingsgruppa og mange i kommunestyra har nytte av. 

Interpellasjonar 
Vi har hatt interpellasjonar om E18 Tvedestrand-Arendal, ønske om sterk 
fyleskommunalt engasjement i bygging og drift av kystkultursenter på Gjeving, krav 
om at fylkestinget skal stå hardt på kravet om framtidig jernbanestasjon på 
Brokelandsheia, forlsag om forsøksprosjekt med sjølvkøyrande bussar på korte 
strekningar frå Tromøy vest til ferjekaia på Skilsø, utsleppskrav for drosjer (etter 
forslag frå gruppa vår i vest), om etablering av og støtte til drift av Folkehøgskolen 
Helse på Evjemoen, om å presse fleirtalet i Bygland kommunestyre til å endre 
vedtaket sitt om å legge ny trasé av Rv 9 i rasfarleg fjell ovanfor bygda Frøysnes, om 
å få eiga sak om eigarskapspolitikken i fylkeskommunen til behandling i fylkestinget. 

Noe har vi nådd fram med, noe når vi fram med seint om senn. 

Andre saksområde 
Dei store sakene i fylkestinget i år, som før, handlar om veg og skole. 
Fylkeskommunen bygger ny vidaregåande skole i Tvedestrand, har ein vedtatt 
økonomiplan med 250 millionar kroner til fylkesvegar, og gir tilskot til å gjere både 
vegen gjennom Vegusdal og Rv9 gjennom Setesdal tryggare. Også gang- og 
sykkelvegar får støtte, som for eksempel Biesletta i Grimstad som stod ferdig i 2017. 
Fylkestinget har vedtatt å gå sterkt inn i etableringa av biodrivstoff-produksjon i Åmli 
ved å bidra til tomtekjøp (og solid utbetring av vegen frå Fiansvingen til Åmli), og i 
Venstresaka Mechatronic Innovation Lab ved Universitetet i Agder/Grimstad. 
Fleirtalspartia Arbeidarpartiet, Kristeleg folkeparti, Senterpartiet og Sosialistisk 
Venstreparti vedtok å bruke opp pengane i konsesjonskraftfondet før 31. 12. 2019. 
det vil gi verdfull invetsering i eindel tiltak i aust, men Venstre både talte og stemte 
mot å tømme eit fond like før etablering av nytt felles fylke.  

På skolesektoren er det viktig med vedtatte planar mot mobbing og for auka 
gjennomføring og auka kvalitet, pluss at det nå er solid fleirtal i fylkestinget for å 
sikre skoletilbodet i Valle. Alle parti i fylkestinget ber om ein plan for å samlokalisere 
dei to vidaregåande skolane i Arendal sentrum, som ei av dei første 
skoleutbyggingane i det nye fylket. I samarbedi med fylkestingsgruppa vår i vest ser 
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vi fleire utbyggingsprosjekt i denne konkurransen, men Arendal bør stille sterkt når 
skolen i Tvedestrand står ferdig hausten 2020 (og i Søgne like etter).  

Venstre er godt nøgd med klima- og miljøarbeidet i fylkeskommunen, der vi ser 
mange gode og konkrete tiltak blir sett i verk.  

Budsjettet for 2018 
For 2017 laga vi felles budsjettforslag med Miljøpartiet dei Grøne, men partiets 
representant meldte overgang til Høgre i løpet av året. For 2018 har vi derfor stilt 
eige budsjettforslag, med sterk vekt på kulturpolitikken: 

Forslag til vedtak i sak 17/66  
Aust-Agder fylkeskommunes økonomiplan 2018-2021, budsjett 2018 og 
regionale utviklingsprosjekter 2018 

Venstre tar utgangspunkt i eit grundig, solid og framtidsretta budsjettforslag frå 
fylkesrådmannen, i tråd med viktige mål i Regionplan Agder 2020. 

Venstre støttar hovedmålet i Regionplan Agder 2020 om å utvikle ein sterk og samla 
landsdel som er attraktiv for busetting og næringsutvikling både i kystsonen og i dei 
indre distrikta. Viktige prioriteringar for oss er 

- Best mogleg førebuing til samling i eitt Agder 

- Betre levekår i landsdelen 

- Ambisiøs miljøpolitikk for å nå måla både i regionplan Agder, Nordisk råds 
og Parisavtalens mål for 2020 

- Stadig framgang i skoleresultat for den enkelte elev 

- Offensiv kulturpolitikk heile året 

- Skaping av arbeidsplassar 

Eitt Agder 
Arbeidet med å slå saman dei to Agderfylka blir nå leia av fellesnemnda. 
Målsettinga er å skape eit Agder styrt av folkevalte, eit sterkare Agder, eit meir 
effektivt Agder og eit Agder som får styrke både i sentrum og utkantar. 

Betre levekår 
Fylkestingets viktigaste bidrag til å betre levekåra er å gi eit best mogleg tilbod i 
vidaregåande skole, sørge for eit godt samarbeid med kommunar, frivillig 
organisasjonsliv, institusjonar og stat for å inkludere alle i samfunnet, og å legge til 
rette for regional utvikling både gjennom næringsfond, samferdsletiltak og 
folkehelsetiltak. 
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Forslag: 

Plan og miljø 

Fylkestinget ber fylkesrådmannen om ei liste over kva kommunar det skal inngåast 
samarbeidsavtale med i 2018 og 2019, og bruke same arbeidsmåte som Vest-Agder 
har gode resultat med. 

Venstre støttar arbeidet med sentrumsutvikling i kommunane, og vil konsekvent 
arbeide for at fylkeskommunale institusjonar og kontor blir lagt nærmast mogleg 
sentrum. Dette skal vere med i alle anbodsutlysingar. 

Aust-Agder fylkeskommune har både høge mål og ein svært solid praktisk 
miljøpolitikk. Denne vil vi halde fast på, og heile tida velje dei mest moderne og 
framtidsretta løysingane. 

Forslag: 

Fylkeskommunen bør arbeide for å legge til rette for at el-bileigarar kan få nok 
ladekapasitet heime, for å avlaste offentlege ladestasjonar og hurtigladestasjonar. 

Forslag: 

Fylkeskommunen bør gå gjennom alle eigne bygg for å gjere bygga enda meir 
miljøvennlege, både enøk-arbeid i eksisterande bygg og i nybygg etter mønster frå 
den komande vidaregåande skolen i Tvedestrand.  

Forslag: 

Venstre vil ha utgreiing frå fylkesrådmannen om mogleg bruk av solpanel på alle 
fylkeskommunale bygg. 

Utdanning 
Visjonen ”Læring for alle – utvikling for den enkelte” er ei god rettesnor. 
Skolane driv eit godt og systematisert arbeid for å styrke elevanes psykiske helse. 

Venstre støttar posisjonens forslag om å gi Møglestu, Setesdal og Risør hjelp til 
ekjstra marknadsføring av skolane. 

Samlokalisert vidaregåande skole i Arendal sentrum. 

Venstre støttar Arbeidarpartiets ønske om å utgreie sal av Arendal vidaregåande 
skole, avdeling Barbu og samlokalisering ved dagens vidaregåande skole på 
Tyholmen. Målet er å kunne ha godt grunnlag for å legge ein plan for at vi i åra 
framover skal ha ein prioriterint plan for utbyggingar i heile Agder. I aust er 
nybygget til Tvedestrand og Åmli videregående skole ferdig hausten 2020. Også i 
vest er det store utbyggingar. Både under bygging, vedtatt og planlagt:  
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Flekkefjord/Kvinesdal/Kvadraturen/Lyngdal er vedtatt (ikkje dei største summane). 
Realisering av utbygging ved Eilert Sundt for å legge ned Lista (vedtatt for ca.7 år 
siden) startar i 2018. Utbygging av Tangvall vgs i fellesskap med ungdomsskole i 
Søgne, med sannsynleg byggestart i 2020. Begge desse to er store utbyggingar 
med store kostnadar. Også skisseprosjekt for Søgnetunet, - med grønne fag er på 
gang. 

I vest blir det lagt opp til å bruke 135 millionar kroner til skolebygg i 2018, totalt 575 
mill fram til 2021. I aust skal vi bruke 600 millionar kroner i Tvedestrand fram til 
2020.  

Forslag:  

Aust-Agder fylkesting ber fellesnemnda ta ein felles gjennomgang av 
utbyggingsplanar for vidaregåande skolar i begge fylka, med sikte på ein best 
mogleg samla plan frå 2020. 

Folkehelse og tannhelse 
Agderfylka er med i viktig program for folkehelse i kommunane. Det er viktig at 
komiteen for kultur, næring og helse er aktivt med i dette arbeidet. 

Venstre vil støtte opp om Folkehøgskolen Helse på Evje, og viser til eiga sak i 
fylkestinget 12. desember om dette. 

Forslag:  
Venstre vil igjen foreslå forsøksprosjekt med ambulerande kjeveortoped i kommunar 
med lang veg til tannlegeklinikk. 

Kultur 
Det er for lang avstand mellom det politiske nivået og Aust-Agder bibliotek- og 
kulturformidling. Venstre vil oppløyse Aust-Agder bibliotek- og kulturformidling og 
ha alle tilsette der under fylkeskultursjefen, som i Vest-Agder. Det er viktig at det er 
armlengdes avstand mellom politisk nivå og utøvande kulturarbeid. Men avstanden i 
Aust-Agder er nærmare noen steinkast enn armlengde. Venstre vil styrke 
kulturarbeidet i fylket og styrke det politiske engasjementet for kulturen. 

I oktober 2015 vedtok eit samrøystes fylkesting ”SKAPE, DELE, OPPLEVE 

Strategisk plan for kunst og kulturformidling i Aust-Agder 2016-2019”. Venstre vil 
følge opp planen. Vi vil føre ein langt meir aktiv kulturpolitikk som prioriterer 
kvardagskulturen på ein heilt annan måte. Venstre meiner det er rom for eit løft på 
kulturfeltet, eit løft som kan gjere at vi nærmar oss andre fylke i kunst- og 
kulturproduksjon, skaping av arbeidsplassar i regionen og heilårsaktivitet.  

Forslag: 
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Sjå konkrete summar i punkt 2-11 under. Vi foreslår meir pengar til Sørnorsk 
filmsenter, Bomuldsfabriken Kunsthall, Sørnorsk jazzsenter, Sørnorsk 
kompetansenettverk for rytmisk musikk, Bokbyen ved Skagerrak, Aust-Agder 
musikkråd, Norges Musikkorps Forbund Sør, Agder Kunstnersenter 
Sørlandsutstillingen, kulturstipend, kulturprisen, bygningsvernprisen, Agder 
historielag. Grunngjevinga for kvart enkelt forslag til auka løyvingar er den same: 
Styrke kulturarbeidsplassane, styrke organisasjonar og institusjonar som driv heile 
året.  

Forslaga våre er å løfte kvar av dei som nå står i budsjettet, pluss å få inn Agder 
folkeakademi som ny på budsjettet. Agder folkeakademi driv eit solid arbeid for 
både barn og vaksne, og har for eksempel store oppdrag for Vest-Agder 
fylkeskommune med arrangement i institusjonane. I vest får Agder folkeakademi 
både tilskot til drift av folkeakademiet og for oppdraget med arrangement i 
institusjonar.  Under følger oversyn over tal turnear og tal program (mest konsertar) i 
aust og vest dei siste fem åra. Tala har Venstre henta frå Agder folkeakademi og frå 
fylkesrådmannen i Aust-Agder. 

Vest-Agder i 
folkeakademiregi for 
fylkeskommunen

Aust-Agder 
fylkeskommune i 
eigen regi 

2013 5 turneer med 28 
program

0 *I årene uten 
gjennomføring av 
institusjonskonserter, 
har vi av 
kapasitetsmessige 
årsaker prioritert 
skole- og 
barnehagekonserter. 

2014 5 turneer med 30 
program

2 turnear 10 
produksjoner)

2015 5 turneer med 32 
program 

2 turneer 10 
produksjoner)

2016 5 turneer med 28 
program

0 *sjå 2013  

2017 5 turneer med 26 
program

1 turne med 
produksjoner
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Venstre viser til fylkestingssaka om Strategisk museumsplan, og ber om at dei 
positive signala om samarbeid om Setesdalsmusikken på UNESCOs liste for 
immateriell kulturarv blir følgt opp, innanfor budsjettpostane for å støtte 
kulturarbeid. Venstre viser til Høgres forslag om Sylvartun på fast plass i 
fylkesbudsjettet, men meiner ein slik sum bør gå inn som auke av løyvinga til Aust-
Agder Museum og Arkiv, avdeling Setesdalsmuseet – som igjen har Sylvartun som 
del av museet. 

Venstre er glad for at både posisjonen og Høgre nå foreslår auka støtte til Arendal 
kulturhus, slik Venstre og Miljøpartiet dei Grøne foreslo for 2017. 

Forslag: 

Bibliotek – og skolebibliotek – er viktige både for opplæring og kulturarbeid, jfr. den 
vedtatte bibliotekplanen som viser til forskingsresultat om dette. Venstre vil styrke 
skolebiblioteka i den vidaregåande skolen. 

Samferdsle 

Venstre støttar fylkestingsvedtak og fylkesrådmannens forslag om vegar, gang- og 
sykkelvegar. 

Venstre vil ha høgare tempo i planlegging og gjennomføring av kystnær jernbane 
enn det som ligg i gjeldande Nasjonal transportplan. Vi vil ha ei konsekvensutgreiing 
(KVU) Brokelandsheia-Kristiansand, og vil ha denne utgreiinga ferdig innan utgangen 
av 2018. 

Fylkestinget ber fylkesrådmannen ta kontakt med Bygland kommune og Vegvesenet 
for å finne ei løysing for Rv9 gjennom Frøysnes. 

(Fylkesrådmannen har gitt eit fyldig og godt svar på dette i notat sendt heile 
fylkestinget. Dette notatet gjer at Venstre ser det som enda viktigare at fylkestinget 
tar ny kontakt med Bygland kommune. Dette vil Venstre fremme som tilleggsforslag 
i saka PS 17/67 Statens vegvesens handlingsprogram 2018 - 2023 for riksveger. 
Høring.) 

Det er viktig at fylkeskommunen tar ein leiarposisjon i vidare arbeid med trafikksikker 
E18 Grimstad-Dørdal. 

Venstre vil ha el-ferjer mellom Hisøy-Tromøy og Arendal sentrum. 

Endringar til fylkesrådmannens budsjettforslag. Alle summar under er i 1000 kr. 
Negativt forteikn under “Investering” og “Drift” gir innsparing, positivt forteikn 
øker utgiftene: 
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TILTAK 2018 2019 2020 2021

Drift

Forsøksprosjekt med 

ambulerande kjeveortoped 300 600 600 600

Sørnorsk filmsenter, formidlar 

tilskot og oppdrag til heilårs 

filmbransje i regionen 152 152 152 152

Bomuldsfabriken Kunsthall, 

heilårs utstillingsverksemd 164 164 164 164

Sørnorsk Jazzsenter, 

heilårsaktivitet 38 38 38 38

Bokbyen ved Skagerrak, 

heilårsaktivitet 38 38 38 38

Aust-Agder Musikkråd, 

heilårsaktivitet 45 45 45 45

Norges Musikkorps Forbund Sør, 

heilårsaktivitet 35 35 35 35

Agder Kunstnersenter, 

heilårsaktivitet 24 24 24 24

Sørlandsutstillingen, årlege 

utstillingar 43 43 43 43

Agder Historielag, heilårsaktivitet 34 34 34 34

Agder folkeakademi, 

heilårsaktivitet 100 100 100 100

Bibliotek - styrking av 

skolebiblioteka i vidaregåande 

skolar 200 300 300 300

Arendal kulturhus - heilårsdrift 500 500 500 500

Sum endring drift 1 673 2 073 2 073 2 073

Finansiering driftsendringar
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Sara Sægrov Ruud, fylkesutvalsmedlem og Jan Kløvstad, gruppeleiar 

Forslag til vedtak: 

Årsmeldingen fra fylkestingsgruppen tas til orientering. 

Utfasing seniortiltak (forslag frå 

Pensjonistpartiet for 2016)

280 470 650 650

Disposisjonsfond 1 393 1 603 1 423 1 423

Sum finansiering 1 673 2 073 2 073 2 073
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Årsmøtesak 5  REGNSKAP 2017  
Regnskapet er ført av Jarmo Røvik. Se under sak 7 i papira for Agder Venstre. 

Forslag til vedtak: Regnskap for 2017 godkjennes. 

Årsmøtesak 6  BUDSJETT 2018  
Forslag til vedtak: Budsjettet 2018 blir delegert til styret i Agder Venstre. 

Årsmøtesak 7  KONTINGENT 2019 
 
Fylkeskontingenten for Aust- og Vest-Agder Venstre i 2017 er kr 75.  
 
Forslag til vedtak: Kontingent til Aust-Agder Venstre for 2019  blir kr 75. 

Årsmøtesak 8   SAMMENSLÅING AV PARTILAGENE I AUST-AGDER OG   
                          VEST-AGDER VENSTRE 

Stortinget har gjort vedtak om fylkessammenslåing av de to fylkene i Agder fra 
01.01.2020. Når vedtak om sammenslåing er fattet av Stortinget, kan også 
partilagene formelt slå seg sammen  
Se sak 10 i møteboka for Agder Venstre. Vedtaket i Agder Venstre skal bygge på 
vedtakene i de to fylkeslagene. 

Forslag til vedtak:  
Aust- Agder og Vest-Agder Venstre slår seg sammen til ett regionlag fom  
01.01.2019. 

Årsmøtesak 9   VALG  
9a Styre 
Forslag til vedtak: 

Leder:   Petter N. Toldnæs, Lillesand 

Nestleder:  Odd Håvard Dahle, Iveland 

Styremedlem:  Cathrine H. Hall, Arendal, en fra UV 

9b Revisor 
Forslag til vedtak:  Rolf Hamran, Grimstad (gjenvalg) 

9c Nominasjonsnemnd: 
Forslag til vedtak: Vedtaket på årsmøtet i Agder Venstre tas til orientering. 

9d Landsmøteutsendinger:  
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Aust-Agder har en kvote på landsstyremedlemmet pluss fire utsendinger til 
landsmøtet på 

Forslag til vedtak:  
Espen Hovde, Lillesand 
Anne Mo Grimdalen, Grimstad 
Sissel Åkre, Valle  
Cathrine H. Hall, Arendal 
Lisbeth H. Handegard, Arendal  

Årsmøtesak  10 POLITISKE UTTALELSER 
Politiske uttalelser er ført opp som sak på felles årsmøte i Agder Venstre.   

Årsmøtesak 11: INNKOMNE SAKER (Frist 7. febr.)

!  41


